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محبی نیا فعال سیاسی:

سران قوا کاری واجب تر از کنترل سیلاب 
افزایش قیمت ارز ندارند

یک فعال سیاسی گفت: اگر نهادهای رسمی قضایی و پلیس به عنوان متولی امنیت و حتی نهادهای دیگر، صلابت و اقتدار خودشان را داشته باشند، 
نیازی به مداخله نیروهای غیررسمی نیست که در برخورد با پدیده های ناامنی یا برقراری امنیت تخصص یا تعهدی ندارند و با این رفتار چهره برقراری 

امنیت را زیر سوال برده و باعث رادیکال شدن فضا می شوند.

یک عضو کمیسیون صنایع و معادن:

معیشت مردم نباید در بحران های 
اجتماعی دستخوش تزلزل شود

وحیدی وزیر کشور: 

برنامه هفتم متناسب با آمایش 
سرزمینی تدوین می شود

محاکمه می شوند

خط و نشان رئیسی 

حذف از خروجی 

مسدود شد

گرانی تخم مرغ

محسن رضایی

آقای همه جا گزینه! 

سخنی نگویید!

 مماشات نکند

غلط می کنند 

اخبار ویژه ...

نماینده رهبر معظم انقلاب در جمع بندی سفر به استان سیستان و بلوچستان 
گفت: در مورد وقایع بسیار تلخی که در استان رخ داد، وعده رسیدگی و محاکمه 
خاطیان را دادیم. تاکنون هم فرمانده جدید انتظامی سیستان و بلوچستان از مردم 
عذرخواهی کرده و هم افراد خاطی بازداشــت شــده اند و در مسیر قضائی قرار 
دارند..رئیس هیئت اعزامی رهبر معظم انقلاب به استان سیستان و بلوچستان گفت: 
ماموریت ما با مهر و بزرگواری میزبانانی کریم و میهمان نواز قرین شد و به لطف 
خداوند متعال با موفقیت به سرانجام رسید. بهانه سفر ما البته مسئله تلخی بود، اما 

لطف مردم عزیز استان برای ما حلاوت مضاعفی را به همراه داشت.

رئیس جمهور در یازدهمین اجلاس شــورای عالی استان ها گفت: افرادی 
در ادارات هســتند که مدام واژه "نمی شــود" را تکرار می کنند. این افراد با حفظ 
احترام در حاشیه قرار گیرند تا راه برای ادامه مسیر باز شود. متن و مسیر پیشرفت 
باید در اختیار کارمندان و مدیرانی با روحیه کار، تلاش و گره گشــایی باشد. هر 
کجا حس کردیم مشکلی وجود دارد، می بینیم افرادی در آن جا هستند که روحیه 

تلاش و تحول ندارند.

اعتمادآنلاین از حذف فیلم سخنان نماینده پیشین ایذه در برنامه تلویزیونی 
از خروجی صداوسیما خبر داد. حجت الله درویش پور در برنامه تلویزیون گفت: 
همان کســانی که به خودرو تیراندازی کردند، همــان افراد، کیان و پدرش را به 
هلال احمر منتقل کردند.به نوشته این خبرگزاری، درویش پور از بستگان نزدیک 

خانواده پیرفلک است.

محاســبات اولیه نشــان می دهد که اتحادیه اروپا حدود ۷۰ میلیارد دلار از 
دارایی های روسیه که بخش اعظمی از آنها در بلژیک بوده است را مسدود کرده 
اســت . پائولا تاما، یکی از نویســندگان گزارش پلتیکو می گوید: از مجموع ۷۰ 
میلیارد دلار دارایی روسیه که در اتحادیه روسیه مسدود شده ۵۱ میلیارد دلار در 
بلژیک، و ۵.۷ میلیارد دلار در لوکزامبورگ بوده است. این دو کشور به همراه ایتالیا، 
آلمان، ایرلند، اتریش و فرانســه ۹۰ درصد از دارایی های بلوکه شده روسیه را در 
خود جای داده اند. بر اساس اسناد موجود، بخشی از این دارایی ها شامل ذخایر ارز 
خارجی روسیه است که معادل ۳۵ میلیارد دلار برآورد می شود. البته این گزارش 

می گوید رقم دقیق دارایی های بلوکه شده روسیه هنوز محاسبه نشده است. 

مدیرکل دفتر بازرســی وزارت جهاد کشاورزی اظهار داشت: پیرو افزایش 
قیمت کاذب در بازار تخم مرغ، هفته گذشته بازرسان وزارت جهاد کشاورزی با 
گران فروشی این محصول در چرخه های مختلف تولید تا عرضه شامل مرغداری، 
عمده فروشــی، بنکداری و خرده فروشی برخورد کردند و پرونده این تخلفات 
به سازمان تعزیرات حکومتی برای صدور حکم ارسال شد. وی در پاسخ  اینکه 
نرخ مصوب تخم مرغ در چرخه های مختلف تولید تا عرضه تولید چقدر است، 
گفت: مردم برای آگاهی از قیمت مصوب تخم مرغ به ســامانه ۱24 ســازمان 

حمایت مراجعه کنند.

محســن رضایی، فرمانده سابق سپاه پاســداران و معاون اقتصادی رئیس 
جمهور ، در واکنش به ناآرامی های شهر ایذه گفت: معترضان حق دارند حرفشان 
را در این کشــور بزنند و این حق مردم اســت. اصلًا انقلاب آمده است تا صدای 
مردم به گوش دولتمردان برسد. همان طور که مردم در انتخابات مشارکت دارند 
در طرف دیگر هم اگر حرفی دارند انقلاب به آنها گفته است به صورت مسالمت 
آمیز و قانونی حرف خود را به گوش دولتمردان برســانید اما دشــمن پشت سر 
معترضان قرار گرفته است و در حادثه تروریستی ایذه از دو سمت به سوی یک 

میدان تیراندازی می کنند.

مجتبی توانگر، نماینده مجلس نوشت:هر وزارتخانه ای که احتمال تغییر 
آن می رود این آقای همه جا گزینه از طریق یکی از معاونین به رییس جمهور 
برای تصاحب آن کرســی فشــار می آورد.آقای مهندس!مگر چقدر توانایی 
دارید که هم می توانی شــهردار شوید هم وزیر راه هم وزیر صمت هم وزیر 

رفاه؟برادر من!چرا این قدر ولع قدرت داری؟

نماینده قصر شــیرین و ســرپل ذهاب در مجلس اضافه کرد: از طرفی 
دیگر اصلا برخی از موضع گیری های کارشناسی نیست؛ این موضع گیری ها 
نه تنها کمکی به وضعیت موجود نمی کند که به شرایط فعلی دامن می زند؛ 
این افراد یا بلد نیســتند با معترضان حرف بزنند که خب حرف نزنند؛ مگر 
مجبورید که ســخنی بگویند؛ یا اینکه فکر می کنند با تحریک احساســات 
مردم، به امنیت کشور کمک می کنند که این طور نیست. حالت دیگر اینکه 
آن هــا تعمدا مردم را تحریک کرده تا به بهانه دفاع از نظام و انقلاب، کمکی 

به وضعیت موجود کنند.

فرمانده ســابق کل سپاه گفت: حاکمیت نباید بیش از این با مماشات با 
این افراد برخورد کند و هرچه سریع تر باید این بساط با برخورد قاطع جمع 
شود.ســردار عزیز جعفری در دومین روز از شــانزدهمین همایش مدیران 
هیئت های محوری و برگزیده کشور که در سالن همایش های غدیر مجتمع 
یاوران مهدی مســجد مقدس جمکران برگزار شــد، اظهار کرد: حوادث و 
اتفاقات اخیر بسیار غم انگیز هستند.وی با اشاره به اینکه زمینه جدیدی برای 
شهادت عاشقان ایثار و شهادت فراهم شده است، مطرح کرد: حاکمیت نباید 
بیش از این با مماشــات با این افراد برخورد کند و هرچه ســریع تر باید این 
بســاط با برخورد قاطع جمع شــود.فرمانده سابق کل سپاه با بیان اینکه باید 

در این راستا نیز مطالبه گری مردمی شدت پیدا کند.

حجت الاســلام سید احمد خاتمی خطیب نماز جمعه این هفته تهران 
گفت : اعتراض مجاز اســت، اما اغتشاش برای یک لحظه هم مجاز نیست. 
نه تنها در کشور ما بلکه در سراسر مکاتب دنیا و در اروپا و آمریکا که کعبه 
آمال برخی اغتشاشگران است، هم محکوم است. اغتشاش هیچ جا پذیرفته 
نیســت. اینکه کسانی اصرار دارند نام این اغتشاشات را اعتراض بگذارند، 
مغلطه سیاســی است. نام اغتشاش اعتراض نیست. در دل این اغتشاشات، 
ترور زاییده شــده؛ آنچنانکه در ایذه و اصفهان شــاهد ترور بودیم و شــما 

اغتشاشگران زمینه این ترورها و ناامنی ها را ایجاد کرده اید. 
خطیب نماز جمعه تهران افزود: برخی می گویند درباره اغتشاشــگران 
حرف نزنید و آنها را حســاس نکنید چون تحریک می شــوند و ســر لج 
می افتند. غلط می کنند لج می کنند. پس قانون کجا نشســته اســت که این 
اغتشاشگران جنایتکار را سر جای خود بنشاند؟ وی یادآور شد: اولین هدفی 
که اینها دنبال می کنند براندازی اســت. این چیزی نیســت که ما ادعا کنیم 
 بلکه خودشان اعلام می کنند و می گویند اعتصابات را تا زمان براندازی ادامه 

خواهیم داد. 

سرویس سیاسی-  جهانبخش محبی نیا نماینده 
ادوار مجلس شــورای اسلامی در پاسخ به این سوال 
که با توجه به اعتراضات اخیر، در مورد نقض حقوق 
متهمان نگرانی هایی وجود دارد. چقدر ضرورت دارد 
تا دادگاه متهمان شفاف و علنی برگزار شود و همچنین 
برخی خانواده ها از نحوه رسیدگی به پرونده متهمان 
و حق دسترسی به وکیل گلایه دارند، چقدر ضرورت 
دارد آقای اژه ای به طور مســتقل به این موضوع ورود 
کنــد، گفت: برای من آثار تربیتــی و روانی برگزاری 
دادگاه ها قابل پیش بینی نیست و نمی توانم در این حوزه 
اظهارنظر تخصصی داشته باشم. اما از نظر سیاسی، با 
توجه به فاصله بین مردم و نهادهای رســمی کشور، 
تصــور می کنم، تا حدی لازم اســت که دادگاه علنی 
برگزار شــود تا حداقل بتواند بخشــی از آن روحیه و 

جنبه های روانی و سیاسی عدم اعتماد را ترمیم کند.
وی افــزود: نکته بعد آن اســت کــه با توجه به 
رویکردهــای مثبت آقــای اژه ای، در بین نخبگان و 
گروه های سیاسی، نسبت به گذشته اعتمادی به ایشان 
به وجود آمده است. برای آنکه این اعتماد شکسته نشود 
و برای آنکه همبســتگی بین مردم و حاکمیت توسط 
نهاد قوه قضائیه تا حدی اســتحکام پیدا کرده و مورد 
بازسازی قرار بگیرد، این مسئله بسیار اهمیت دارد. زیرا 
آثار ناآرامی های اخیر در تمامی نهادها از جمله دانشگاه 
و بازار مشهود است و اگر وضعیت به همین شکل باقی 
بماند، تمامی اقدامات موثر و مورد نیاز برای همبستگی 

سیاسی و اجتماعی ملت به بار نخواهد نشست.
محبی نیا تصریح کرد: بنابراین از کســانی که در 
این حوزه ها مسئولیتی دارند عاجزانه خواهش می کنم، 
نســبت به افرادی که دستگیر شــدند مدارا کرده و با 
روحیــه پدرانه با آنان برخــورد کنند. زیرا تعدادی از 
ائمه جمعه، روســای دانشــگاه ها، نخبگان خارج از 
قدرت درخواست داشتند تا حدالمقدور سختگیری 
نشود. آن هایی که خارج از جامعه ایران هستند، دلشان 
می خواهد رادیکالیســم در حل مســائل اجتماعی و 
سیاســی شــدت بگیرد و اینکه اقلیتی از افراد درون 

قدرت، عقده سرکوب و آزار و اذیت مردم را دارند.
وی افزود: بنابراین، تصمیمات خوبی گرفته شد 
تا با گذاشــتن وثیقه آسان و حتی ضمانت والدین، به 
هرشــکلی این افراد آزاد شــوند و مورد محبت قرار 
بگیرند تا بتوانیم آن تعهدات اجتماعی که به این ملت 
داریــم را کم کم برآورده کنیم. محبی نیا در پاســخ به 
این سوال که در هفته های گذشته برخی از نمایندگان 
مجلس در بیانیه ای به قوه قضاییه، درخواست صدور 
احکامی مانند محاربه برای برخی بازداشت شــدگان 
داشتند اگرچه برخی آن را جعلی هواندند اما اظهارات 
ضد و نقیض در این خصوص نشان داد که اصل بیانیه 
وحود داشته، این موضع گیری های توسط نماینده های 
مردم چقدر در بازتولید چرخه خشــونت تاثیر دارد، 
گفــت: این موارد بیانگــر ایجاد فاصله بین پارلمان و 
مردم است. تعیین مجازات محاربه در محدوده وظیفه 
فقه اســت و به تقنین برنمی گردد. نمایندگان مجلس 
باید اطمینان داشته باشند که این نوع حرکت ها نه تنها 
کمکی نمی کند بلکه امید به پارلمان را هم از بین می برد.

وی افــزود: برخی از نمایندگان مجلس را که به 
لحاظ سیاسی قبول ندارم، امروز به دانشگاه ورود پیدا 
می کنند با آنکه هیچ نرمی در درون آن ها وجود ندارد، 
به نرمی با دانشجویان صحبت می کنند با آنکه حداقل 
ظاهر را حفظ می کنند اما کارهای خوبی است. به همین 
دلیل به جای آنکه این رفتارها را ببینیم که باعث می شود 
به نهاد دانشگاه و مدارس احترام گذاشته شده و وجوه 
مثبــت و منفی حاکمیت را بــدون قصد خاصی بیان 
کنند تا آن همبستگی ترمیم شود، وقتی با تهدید وارد 
می شــوید و فضای سیاسی را تند می کنید، با اطمینان 
می گویم که آثار بدی خواهد داشــت. بنابراین خارج 
از آن محدوده ای که حق شــخصی افراد و حق الناس 
است، ما باید به سمت مدارا کردن برویم زیرا در حال 
حاضــر، روز مدارا کردن بــا مردم تا حدی که مقدور 
باشد، اســت. محبی نیا در پاسخ به این سوال که چرا 
نمایندگان باید خود را در جایگاه صدور حکم قضایی 
قرار دهند، گفت: در اینجا ما نیازمند خواهش و تمنا از 
کسانی هستیم که انتخابات ریاست جمهوری، مجلس 
و شــوراها را برگزار می کنند، در صورت لزوم نگاهی 
به این نمایندگان مردم داشته باشند که این مصیبت ها 
را برای ما به وجود آوردند. بخشــی از این ناآرامی ها 
متوجه این اســت که مردم تصور می کنند، صدایشان 
شــنیده نمی شود. وی تصریح کرد: وقتی انتخابات را 
در ســطح موجود برگزار می کنید، آسیب های بزرگی 
از ایــن نوع را بــا خود به همــراه دارد. وقتی فضای 
برگــزاری انتخابات به قصد ایجاد محدودیت رفته و 
مورد بی مهری قرار می گیرد، مطمئن باشید نهادها در 
همبستگی و روان کردن راه برای نظام عمل نخواهند 
کرد و ما با دســت انــداز مواجه خواهیم شــد. این 
دست اندازها زمانی قابل رفع هستند که وعده برگزاری 
انتخاباتی داده شــود که همــه افراد صلاحیت آزادانه 
حرف زدن داشــته باشــند، احزاب به سرعت شکل 
بگیرند، احزاب و پارلمان جایی باشــند تا سیاست در 
آنجا به صورت عملی اجرا شده و افراد هر خواسته ای 
دارند مطرح کنند تا مورد بحث و بررسی قرار بگیرد. 
در آن صورت نظام آموزشی، علمی، تجاری و اداری 
کشور به درگیری های خسته کننده تبدیل نخواهد شد.

محبی نیا در پاســخ به این سوال که در هفته های 
گذشته، زمانی که نماینده سیستان و بلوچستان از نحوه 

برخورد با معترضان در این اســتان در حال نطق بود 
میکروفن او قطع شد و پیش از این از چند نماینده که 
درباره مرگ مهسا امینی صحبت کرده بودند، شکایت 
شــد، با این حال برخی منتقــدان می گویند در جایی 
که حرف نمایندگان مجلس تحمل نمی شــود، مردم 
چگونه می توانند از گفت وگوی ملی استقبال کنند. این 
رفتار دوگانه به چه شکل قابل تحلیل است و چگونه 
می شود این ایراد را برطرف کرد  گفت: اولا قطع کلام 
نمایندگان در هیچ شــرایطی قابل دفاع نیست. دوما از 
هیئت رئیسه مجلس و هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان 
که اقبال خوبی از نمایندگان به دلیل شکایت از نیروی 
انتظامی نداشــتند، تشکر می کنم. وی افزود: این نوع 
بدعت ها منجر به حذف کامل نقش پارلمان در حیطه 
سیاســت و ریل گذاری کشور می شود. اگر بخواهیم 
نمایندگان را به هر دلیلی محدود کنیم، مانند این است 
که به صورت نمایندگان ملت سیلی زدیم. طبیعتا این 
نوع رفتار، آثار بسیار بدی در کل جامعه به همراه خواهد 
داشت. تا حدی که نطق آن نماینده را نگاه کردم، تاکید 
بر ایرانی بودن و دلســوزی نسبت به مردم در کلام او 
مشهود و هویدا بود. بزرگان سیستان و بلوچستان اعم 
از نمایندگان، ائمه جمعه، بزرگان و گروه های سیاسی 
که در داخل کشور درباره قانون اساسی وظیفه دارند، 
التفاط داشــته باشند، امروز شرایطی به وجود آمده که 
بخشــی از قدرت اجتماعی ما به هر دلیلی با قدرت 

سیاسی یک صف بندی را تشکیل دادند.
محبی نیا تصریح کرد: به همین دلیل، تلاش برای 
حل مسئله، به شکلی که رضایت مردم به دست بیاید 
و ابهت و اقتدار نظام تقویت شــود ضروری است، تا 
ضمن بیان دردها، نمایندگی مردم مدنظر مســئولین 
قرار گرفته شود، در غیراینصورت وضعیت فعلی آثار 

نامطلوبی در جامعه و نظام نخواهد داشت.
محبی نیا در پاسخ به این سوال که چقدر ضرورت 
دارد تا درباره مسائلی مانند گشت ارشاد، برجام و مسائل 
اقتصادی نظر مردم را جویا شد آیا روش رفراندوم در 
جویا شــدن نظر مردم می تواند تاثیرگذار باشد یا خیر  
گفت: خیر. اگر در این حوزه ها به جای آنکه به رفراندوم 
متوسل شویم به عقلانیت روی بیاوریم، مشکل قابل 
است. وقتی امری را به درستی مدیریت نکنیم، نتیجه 
سوء و تبدیل آن به امری سیاسی را در جامعه خواهیم 
دید. وی افزود:  قبل از فوت روانشــاد مهسا امینی، در 
مصاحبــه ای گفتم، در آینده بســیار نزدیک، با فوران 
پدیده هایــی مواجه خواهیم شــد که با نام حجاب و 
جمع آوری نارسایی های اقتصادی، سیاسی، اجتماعی، 
همبســتگی جامعه را نشانه خواهد گرفت. کما اینکه 
برخوردهای آن شکلی با جامعه، نه تنها آقایان را به نیت 
خودشان نرساند، بلکه امروز پدیده پوشش در جامعه 
به شکل بسیار ناموزون و پیچیده ای درآمده که تکلیف 
خیلی ها مشخص نیست. وی تصریح کرد: در مسئله 
برجام، بارها دوستان و نخبگان گفتند که برجام امری 
است که نباید به آن نگاه سیاسی داشته باشیم. متاسفانه 
در زمانی که برجام می توانست تبدیل به فرصتی برای ما 
شود، به خاطر مقاصد سیاسی جلوی آن گرفته و بعدها 
خواسته شد تا به نام خودشان توفیقی را آرایش دهند. با 
نهایت تاسف آن بزم شادی و آوازخوانی ما به هم خورد 
و امروز شرایط جامعه به شکلی است که دلار مرز ۳۵ 
هــزار تومان را رد کــرده و اگر فکر عاجلی برای این 
موضوع نشود، در شب عید با مسئله ای به نام نگرانی 
ســربرآورده اقتصادی مواجه می شویم که به هر دلیل 
حامعه تحمل زخم بیشتر به لحاظ اجتماعی، اقتصادی 
و سیاســی را نخواهد داشت. این فعال سیاسی گفت: 
امروز برجام را به جایی رساندند که اگر بخواهیم درباره 
ضرورت آن صحبت کنیم، دولت هایی که با ما رابطه 
نیک ندارند و نیک فرجامی ملت ایران را نمی خواهند، 
استفاده درستی از اعلام موقعیت و وضعیت نخواهند 
داشت. امروز شرایط آمریکا، اروپا و ما به شکلی است 
که همه به اجرای برجام نیازمندیم. اما صادقانه بگویم 
نسبت به ۶ ماه یا سال گذشته احیای برجام برای همه 

عوامل دست اندرکار اعم از خارجی ها بسیار سخت 
شده و هنرمندی بسیار ویژه ای می طلبد.

محبی نیا در پاسخ به این سوال که در مورد فضای 
ایجاد شده در افزایش نرخ دلار ارزیابی شما چیست و 
مجلس چه راهکاری باید در پیش بگیرد تا در صورت 
عدم کنترل این روند، اعتراضات از کنترل خارج نشود، 
گفت: مجلس بدون شک نمی تواند کاری انجام دهد. 
این امری اســت که حتما باید ســران قوا با شهامت و 
جسارت خاص تصمیم بگیرند و جلوی واحد شدن 

مشکلات اقتصادی، سیاسی فرهنگی را بگیرند.
وی افزود: در این حوزه سران قوا کاری واجب تر 
از کنترل سیلاب افزایش قیمت ارز ندارند و باید به هر 
دلیل ایــن موضوع را مدیریت کنند. اگر این موضوع 
مدیریت نشــود، تمامی برنامه اقتصادی دولت آقای 
رئیسی که آن ها را خیلی موفقیت آمیز نمی بینیم، به هم 
خواهند خورد و ایشــان مجبور است سه سال بعدی 
خــود را به صورت عکس العملی اداره کند که مطمئنا 
به غیر از آنکه یک دولت خسته و منفعل از خود نشان 

دهد، توفیق زیادی نخواهد داشت.
محبی نیا تصریح کرد: برخی از سیاســت های 
اجرایی آقای رئیســی خیلی مسئله ساز بوده از جمله 
انتخــاب یکــی از آقایان ) حجــت عبدالملکی( به 
ریاست سازمان مناطق آزاد. من که با استادان دانشگاه، 
دانشــجویان و بخشی از مردم ارتباط دارم برای آن ها 
هم این نوع عزل و انتصاب های مجدد مســئله بوده 
که بیانگر کشــش های قومی، قبیلــه ای و رفاقتی در 
درون هیئت دولت است. به همین دلیل باید به خاطر 
حساسیت کشور، هر نوع عزل، انتصاب، تصمیم سازی 
و تصمیم گیری با توجه به مسائل اقتصادی با عقلانیت 
و احتیاط همراه باشد تا پیامدهای منفی به وجود نیاورد. 
وی در پاسخ به اینکه ضمن تاکید بر ضرورت برخورد 
با کســانی که به نیروهای پلیس آسیب وارد می کنند، 
برخی به عنوان نیروهای خودســر یکسری کارهایی 
انجام می دهند که خطرناک اســت و فضا را رادیکال 
می کننــد، این موضوع به چه شــکلی قابل مدیریت 
است، گفت: اگر امروز در جامعه با گسترش گفتمان 
هرزه گویی، خشــونت کلامی و خشــونت فیزیکی 
مواجه هســتیم به دلیل عکس العمل 2۰ تا ۳۰ ساله ای 

است که کاشته ایم و درو می کنیم.
وی افزود: بابت هر نوع خشونت و عبور از قانون، 
چه از درون حاکمیت یا از درون ساختارهای اجتماعی 
باید توجه داشــته باشیم، این نوع رفتارهایی که جنبه 
اجتماعــی پیدا کرده و به شــکل یک رویه درمی آید، 
مقابله با رفتارها و قضاوت های ناموثر و تهدیدکننده 
در صحنه رســمی و نیمه رسمی دیده می شود است 
و این موضوع تضاد خود در درون اجتماع را نشــان 
می دهد و هم بخش اعظمی از خانواده و نظام تربیتی 
جامعه را به هم می ریزد. محبی نیا گفت: برای تخریب 
بنیان جامه اگر ســه رکن مورد صیانت قرار نگیرد ما 
بازنده می شویم. یک خانواده است که باید منزلت زن 
را حفظ کنیم. دو سیستم آموزشی است که باید منزلت 
معلم و اســتاد دانشــگاه را حفظ کنیم و سوم منزلت 
جامعه اســت که باید از منزلت نخبگان و آن هایی که 
نقش مراجع و مرجعیــت دارند را حفظ کنیم. وقتی 
به پیشــانی شخصیت ها مهر زده می شود و در مراسم 
رسمی کشور، صاحب عزا در خانه خود مورد شماتت 
قرار می گیرد و خیلی از مواقع به هر دلیلی اعلام موضع 
کرده بودند به آنان بی حرمتی شد، باید با نهایت تاثر و 
غــم گفت ما داریم عکس العمل را علیه همان افرادی 
می بینیم که بانی و خالق این صحنه های غیرقابل دفاع 
بودند. وی در پایان تصریح کرد: اگر نهادهای رسمی 
قضایی و پلیس به عنوان متولی امنیت و حتی نهادهای 
دیگر، صلابت و اقتدار خودشان را داشته باشند، نیازی 
به مداخله نیروهای غیررسمی نیست که در برخورد با 
پدیده های ناامنی یا برقراری امنیت تخصص یا تعهدی 
ندارند و با این رفتار چهره برقراری امنیت را زیر سوال 

برده و باعث رادیکال شدن فضا می شوند.

ســرویس سیاســی- یک عضو 
کمیســیون صنایع و معادن مجلس درباره 
طرح حمایت از کســب و کارهای فضای 
مجــازی که اخیــرا در وزارت ارتباطات 
رونمایی شد، گفت: به نظرم بایستی قدرت 
پهنای باند برای شبکه های داخلی افزایش 
پیدا کند، بعضی از کسانی که از شبکه های 
مجازی مشاغل خودشان را دنبال می کنند 
برایشان زیرساخت های لازم فراهم شود 
تا آن ها بتوانند در شــبکه های کسب وکار 
فعال تر شــوند و بتوانند اقداماتی را انجام 
بدهند. الله وردی با تاکید بر این که »معافیت مالیاتی و تبلیغاتی خوب است اما کافی 
نیست«، گفت: متاسفانه همین امروز هم بسیاری از قوانین که باید در ارتباط با حوزه 
فضای مجازی رعایت شود، نمی شود و همین مساله نیز ما را با مشکلات متعددی 
مواجه کرد. وی با انتقاد از نحوه اجرای قانون مربوط به الزام به حضور دستگاه های 
مختلف در درگاه ملی تاکید کرد: متاسفانه دستگاه ها در این باره تمکین مناسبی از 
قانون نکردند در حالی که هدف از  ایجاد درگاه ملی برای حمایت از کسب وکارها 
این بوده که سرعت در صدور مجوزها بیشتر شود، اما اتفاقی در این حوزه صورت 

نگرفته و صدمه آن را خودمان می بینیم.
عرصه فضای مجازی را به دشمن واگذار کرده بودیم

الله وردی دهقانــی با انتقاد از ایــن که عرصه فضای مجازی را با کوتاهی در 
برنامه ریزی و اجرا به دشمن واگذار کرده بودیم، تاکید کرد: متاسفانه این عرصه را 
به دشمنان واگذار کردیم و حال می بینیم که از آن طرف این امکانات را در اختیار 
ما قرار دادند و ما هم بدون قواعد، بدون رعایت مسائل امنیتی و مصلحت کشور 
در اختیــار مــردم قرار دادیم. وی ادامه داد: الان می گویند که نزدیک به ۱۰ میلیون 
کسب و کار در فضای سایبری و روی اپلیکیشن هایی که توسط معاندان و دشمنان 
اداره می شــود ایجاد شده است. از سوی دیگر دشمنان چنین مشکلاتی را از نظر 
امنیتی برای ما ایجاد می کنند و آن کسب و کار هم به یک معضل بزرگ اجتماعی 

و اقتصادی برای کشور تبدیل می شود.
اعتمادسازی برای مردم نخستین حمایت لازم از کسب و کارهای 

مجازی است
دهقانی با یادآوری این که ابعاد مختلف زندگی امروز همه ما در فضای سایبری 
و مجازی متجلی می شود، تصریح کرد: فضای مجازی ما یله و رها شده بود، در اثر 
اتفاقات اخیر هم تصمیم گرفته شد که برخی پلتفرم ها بسته شود و به یکباره جمعیت 
زیادی که در حال تامین معیشــت خود در فضای اینترنت بودند با مشکل مواجه 
شدند بنابراین بسیار الزامی است که در این زمینه با سرعت بسته حمایتی اجرا شود 
و در حد حرف باقی نماند.وی با تاکید بر این که » اعتمادسازی برای مردم نخستین 
حمایت لازم از کســب و کارهای مجازی است« گفت: وزارت ارتباطات باید در 
کنار اجرا و پیاده سازی این بسته معیشتی اعتماد مردم را برای حضور در بسترهای 
داخلی تامین کند و با اقدامات فرهنگی این فضا ایجاد شود که قرار نیست در این 
پلتفرم ها و زمینه ها به زندگی خصوصی مردم سرک کشیده شود، فکر می کنم این 
مهم ترین اقدامی است که باید در حق کسب و کارهای مجازی صورت گیرد تا در 
فضای جدید با اقبال مردم رو به رو شوند. وی با تاکید بر اینکه باید اپلیکیشن های 
متنوع، آسان و راحت تولید کنیم و در اختیار مردم قرار دهیم، بیان کرد: با این اقدامات 
کسب و کارها را تبلیغ کنیم و به این ترتیب کمک می کنیم تا مردم از اپلیکیشن های 
خارجی به اپلیکیشن های داخلی کوچ کنند و کسب و کارهای مجازی نیز دوباره 
مورد توجه مردم قرار گیرد.  این عضو کمیسیون صنایع و معادن با تاکید بر این که 
» معیشت مردم نباید در بحران های اجتماعی دستخوش تزلزل شود«، گفت: گفته 
می شود که در بسته حمایتی در بسته حمایتی دولت از کسب و کارهای اینترنتی 
موضوعاتی از جمله پرداخت، تبلیغات، حمل و نقل، زیرساخت، مالیات، تسهیلات 
و احراز هویت دیده شده است که مجلس اجرای این مسائل را بسیار مهم می داند 
و قطعا تک تک این موارد را رصد خواهد کرد. الله وردی دهقانی در پاســخ به این 
سوال که بر اساس اعلام وزیر ارتباطات کسب و کارهای خانگی نیاز به اخذ مجوز 
ندارند و ثبت نام آنها در پلتفرم به منزله ثبت در درگاه ملی مجوزهاست، گفت: این 
اقدامات می تواند در ابتدای کار کمی از فشار دو ماه گذشته بر روی این کسب و 
کارها بکاهد اما در هر صورت انتظار مجلس از وزارت ارتباطات ساماندهی این  
حوزه است.این عضو کمیسیون صنایع و معادن با بیان این که بر اساس مفاد این بسته 
حمایتی از صداوسیما در راستای معرفی کسب و کارهای مجازی استفاده می شود 
و این اقدام خوبب است، گفت: باید در این رابطه از ظرفیت صدا و سیما استفاده 
شود و البته تنها کسب و کارهای مستقر در تهران توسط صدا و سیما معرفی نشود 
و این امتیاز برای تمام شهرها در نظر گرفته شود.دهقانی همچنین خاطرنشان کرد: 
بانک ها نیز باید در زمینه اعظای وام و تســهیلات به این کسب و کارها همکاری 
لازم و کافی را داشته باشند چرا که در بسیاری از قوانینی که مجلس تصویب می 
کند بعضا بانک ها به یکباره زیر موضوع می زنند و با گذاشتن آیین نامه های سخت 
گیرانه روند تسهیل شده برای یک صنف یا گروه توسط مجلس را با دست انداز 
مواجه می کنند. نماینده مردم ورزقان در مجلس با اشاره به این که وزیر ارتباطات 
در سوال اخیر خود در مجلس بازه زمانی سه ماهه را در ارتباط با بهبود شرایط فعلی 
معرفی کرد، گفت: این مهم است که خود وزارتخانه در این زمینه بازه زمانی تعریف 
کرده و خود آقای وزیر هم در صحن مجلس اعلام کرد که کل وزارتخانه را برای 
عبور از وضعیت و بحران فعلی بسیج کرده است و امیدواریم این شرایط بتواند در 
وضعیت به زمین نشسته کسب و کارهای فضای مجازی تاثیر مثبت داشته باشد. 
دهقانی همچنین خاطرنشان کرد: این موضوع در اولویت نظارت مجلس یازدهم 

قرار دارد و بدون شک رصد جدی می شود.

ســرویس سیاسی- وزیر کشور، جوانی جمعیت را یکی از مولفه های مهم 
قدرت ملی و موجب رشد و بالندگی اجتماعی دانست و تأکید کرد: برنامه هغتم 
توســعه متناسب با آمایش سرزمینی تدوین می شود. »احمد وحیدی« در نشست 
کارگروه جوانی جمعیت که با رونمایی از بنُ سازه آموزشی مسیر نجات همراه بود، 
اظهار داشت: باید به تقویت بنیان نظام خانواده در کشور توجه اساسی داشته باشیم. 
وزیر کشــور با بیان اینکه تحکیم خانواده پیامدهای مهمی در حوزه همبستگی و 
هویت جمعی و ملی دارد، افزود: نظام خانواده همواره چتر حمایتی مناسبی برای 
افراد بوده و از این رو تضعیف خانواده و پایه های ارزشی نهفته در آن باعث افزایش 
آسیب های اجتماعی در کشور می شود. وی، جوانی جمعیت را مسأله مهمی برای 
آینده کشور برشمرد و گفت: لازمه پیشرفت کشور در گرو داشتن جمعیت جوان 
و پویاســت. وحیدی در بخش دیگری از سخنانش به بیانات رهبر معظم انقلاب 
اســلامی در خصوص جمعیت اشــاره کرد و گفت: رهبر فرزانه انقلاب اسلامی 
تلاش برای افزایش نسل و جوان شدن نیروی انسانی کشور و حمایت از خانواده 
را یکی از ضروری ترین فرائض مســئولان و آحاد مردم اعلام کردند و آن را یک 
سیاســت حیاتی برای آینده ی بلندمدت کشور دانسته اند. وزیر کشور تأکید کرد: 
وزارت کشور به عنوان دستگاه ناظر و هدایت گر نقش موثری در تدوین و اجرایی 
شدن برنامه های کلان توسعه ای دارد و برای همین لازم است برنامه هفتم متناسب 
با اصل آمایش ســرزمینی تدوین و عملیاتی شــود. وحیدی همچنین بر تشکیل 
کارگروه تدوین برنامه هفتم توســعه وزارت کشور با محوریت معاون هماهنگی 
این وزارتخانه تأکید کرد و افزود: لازم اســت همه معاونت ها و مراکز در ارتباط و 

تعامل نزدیک به تنظیم کامل برنامه هفتم کمک کنند.

در مسئله برجام، بارها دوستان و نخبگان گفتند که برجام امری است که نباید به 
آن نگاه سیاسی داشته باشیم. متاسفانه در زمانی که برجام می توانست تبدیل به 
فرصتی برای ما شود، به خاطر مقاصد سیاسی جلوی آن گرفته و بعدها خواسته 
شــد تا به نام خودشــان توفیقی را آرایش دهند. با نهایت تاسف آن بزم شادی و 
آوازخوانی ما به هم خورد و امروز شــرایط جامعه به شــکلی اســت که دلار مرز 
۳۵ هزار تومان را رد کرده و اگر فکر عاجلی برای این موضوع نشــود، در شب عید 
با مســئله ای به نام نگرانی سربرآورده اقتصادی مواجه می شویم که به هر دلیل 
حامعه تحمل زخم بیشتر به لحاظ اجتماعی، اقتصادی و سیاسی را نخواهد داشت.


